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ACTA NÚM. 35 
 
Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació 
 
Juan Antonio Baeza Labat 
Marta Bertrán Tarrés 
Juan Jesús Donaire Benito 
Carme Font Paz 
Paloma González Marcén 
Maria Dolors Izquierdo Tugas 
Oscar Jané Checa 
Virginia Luzón Fernández 
Assumpció Malgosa Morera 
Iván Martínez Flores 
Luis Fernando Morales Morante 
Xavier Navarro Acebes 
David Vidal Castell (en substitució 
de Pilar Orero Clavero) 
Cristina Palet Ballús 
Alejandro Perálvarez Marín 
Rosa María Sebastián Pérez 
 
 
No assisteixen a la reunió Jordi Carrabina Bordoll, Antonio Miguel Espinosa Morales, 
Pau Casanellas Peñalver, Xavier Ramos Morilla, Nerea Roher Armentia ni David 
Sánchez Solbes. S’ha excusat d’assistir-hi Vicente Martínez Perea.  
 
Hi assisteix amb veu i sense vot Anabel Poveda Barbero, cap de l’Àrea de Gestió de la 
Recerca i Maria Àngels Osuna Torres, cap de la Unitat de Gestió de Recursos de l’Àrea 
de Gestió de la Recerca.  
 
 
Hi actua com a secretària Sandra Vives Prieto, lletrada del Gabinet Jurídic. 
 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe de les vicerectores 
3. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 

d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca  
4. Informar favorablement, si escau, del reconeixement d’activitats de recerca  
5. Aprovació, si escau, de la supressió del laboratori de prestació de serveis LREC  
6. Assumptes de tràmit 
7. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 

A les 9.30 h del dia 18 de desembre de 
2024 es reuneixen, en sessió ordinària, a la 
sala de juntes del Rectorat, sota la 
presidència de la vicerectora d’Innovació, 
Transferència i Emprenedoria, els membres 
de la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació assenyalats al marge.  
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Per assentiment, la Comissió de Recerca, Transferència i Innovació acorda 
aprovar l’acta de la sessió de 19 de novembre de 2024. 
 
 
2. Informe de les vicerectores 
 
La presidenta comença la sessió informant que el dia 21 de novembre va tenir lloc la 
presa de possessió del rector i dona la benvinguda a la comissió a Oscar Jané, 
vicerector de Relacions Internacionals. 

 

Seguidament, informa sobre la resolució de la Convocatòria d’Ajuts d’Indústria del 
Coneixement per a l'any 2024. En la modalitat Llavor, l’ajut són 20.000 euros per projecte 
S’han concedit 6 ajuts i s’havien presentat 12 projectes, és a dir, una taxa d’èxit del 
50 %. Del total d’ajuts concedits a Catalunya, que són 51, representaria un 12 %. La 
presidenta recorda que és molt important que en aquestes convocatòries els 
investigadors es posin en contacte amb l’Oficina de Transferència de Coneixement i 
Valorització de la Recerca, ja que això els permetrà poder sol·licitar amb posterioritat 
l’ajut Llavor UAB. 

  

En la modalitat Producte, l’ajut és de 150.000 euros per projecte. S’han concedit 5 ajuts 
i es van presentar 13 projectes, el que suposa una taxa d’èxit del 38 %. De la totalitat 
d’ajuts que es concedeixen a Catalunya, que són 44, un 11 % s’han concedit a la UAB. 
És important tenir en compte que aquesta convocatòria no va destinada només a 
universitats sinó que també inclou els centres de recerca de Catalunya.  

 

En la modalitat Innovadors, s’ha concedit 1 ajut.  

 

Pel que fa a la convocatòria Llavor UAB, s’ha resolt provisionalment a favor de 
3 projectes i aquesta setmana, del 16 al 20 de desembre, hauria de sortir la resolució 
definitiva.  

 

En relació a la convocatòria Proof of Concept (POC) interna, que té per objecte accelerar 
el procés de transferència de coneixement dels grups de recerca de la UAB a través de 
la realització d’estudis que permetin avançar en la maduració del projecte, informa que 
es va tancar el 9 de desembre i per tant actualment s’estan avaluant els projectes. Se 
n’han presentat 13. Es donen 3 ajuts de 50.000 euros per cada una de les línies.  
 

Tot seguit informa que ens han contactat des de l’AGAUR per fer una jornada sobre el 
pla d’acompanyament dels projectes Indústria del Coneixement que fan cada any. D’una 
banda, presenten els projectes beneficiaris i, de l’altra, fan el demoday dels projectes 
que van atorgar el 2023. La jornada tindrà lloc a l’Auditori de la Facultat de Lletres el dia 
23 de gener.  

 

També explica que el dia 2 de desembre va assistir juntament amb la directora del Servei 
de Biblioteques a una trobada catalana sobre la Declaració de Barcelona, visita que 
correspon a una de les accions previstes al pla d’actuacions de la Comissió Assessora 
de Ciència Oberta.  
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Seguidament, comenta que el dia 3 de desembre van assistir al demoday del programa 
De la Ciència al Mercat, al qual participem juntament amb la Universitat de Barcelona, 
la Universitat Politècnica de Catalunya, la Universitat Pompeu Fabra i la Universitat de 
Girona.  

 

A continuació, fa saber que el dia 3 de desembre va reunir-se el comitè executiu del 
Parc de Recerca UAB, i avui, 18 de desembre, es reuneix el seu patronat.  

 

Explica que l’empresa Almirall va convidar la UAB al 80è aniversari de l’empresa el dia 
4 de desembre. La UAB era l’única universitat convidada. En aquest esdeveniment, va 
tenir una conversa amb la consellera de Recerca i Universitats en relació a l’Innofab, 
que és el projecte estratègic de crear un edifici nou al voltant del Sincrotró.   

 

Tot seguit, informa que va assistir a la trobada de la xarxa de ciències socials i 
humanitats AccesCat, xarxa coordinada per Anna Matamala.  

 

També informa que la Direcció General de Transferència i Societat del Coneixement hi 
ha contactat per confirmar-los que aquest any hi hauria també un ajut pels grups 
TECNIO, el qual serà de 20.000 euros per grup. Així mateix, en relació als grups 
TECNIO, s’està treballant per veure si es pot crear algun grup TECNIO addicional. 

 

Pel que fa al Servei de Publicacions, informa que amb el canvi d’equip de govern, 
deixarà de dependre del vicerectorat d’Innovació, Transferència i Emprenedoria i 
passarà a dependre del vicerectorat de Comunicació. Tot i així, la resolució de la 
convocatòria de revistes científiques l’aprovarà aquesta comissió.  

 

Així mateix, informa que ha sortit la convocatòria d’Infraestructures singulars de la 
Generalitat de Catalunya i, estan treballant per veure si es pot fer una sol·licitud centrada 
en impulsar un institut de neurotecnologia o d’altres accions a la UAB, però encara han 
de veure si es compleixen els requisits, per tant no hi ha res en ferm.  

 
La presidenta passa la paraula a la vicerectora de Recerca, que explica diverses 
informacions sobre les convocatòries:  

I. S’ha resolt definitivament la convocatòria de Projectes Nacionals de 2023. En la 
resolució definitiva s’hi ha inclòs un projecte addicional respecte de la resolució 
provisional. 

II. S’ha publicat la convocatòria de Projectes Nacionals de 2024, que està oberta des 
del dia 9 de gener de 2025 fins el dia 31 del mateix mes. Es posarà un termini 
intern, que és important respectar. Informa que es farà una reunió el dia 9 de gener 
a les 15 h per explicar les novetats respecte a l’anterior convocatòria. 

III. S’ha publicat la convocatòria de Projectes de col·laboració públicoprivada de 
2024. El termini de presentació de sol·licituds s’obre el 15 de gener de 2025 i 
s’acaba el 5 de febrer. En aquesta convocatòria també es farà una reunió 
informativa, de la qual encara no s’ha fixat el dia. 
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IV. S’ha publicat la convocatòria dels ajuts per a contractes Juan de la Cierva 2024, 
el termini es va obrir el passat 17 de desembre i es tancarà el 17 de gener de 
2025. Es recorda que hi haurà un termini intern que s’ha de respectar per tal que 
l’AGR ho pugui validar, que serà el dia 15 de gener de 2025. 

V. S’ha publicat la convocatòria pels ajuts per contractes Ramón y Cajal (RYC) 
2024,que es va obrir el passat 16 de desembre i es tancarà el 21 de gener de 
2025, tot i que les sol·licituds dels departaments han d’arribar a l’AGR el 13 de 
gener, termini que ve marcat per la Generalitat. També s’informa que des de l’AGR 
s’ha enviat un document on es llisten les àrees de coneixement que no en poden 
demanar perquè estan per sobre del 85 % de personal A. 

VI. Es va tancar la convocatòria de suport a l’estabilització de personal investigador 
postdoctoral de la Generalitat (ESTAB 2024), la qual concedeix 60 places per tot 
el sistema. Des de la UAB se n’han demanat 15, que era el màxim que es 
permetia. Aquesta convocatòria era per places d’investigadors postdoctorals que 
estiguessin contractats per la  Universitat entre la publicació de la convocatòria, 
que va ser el dia passat 21 de novembre fins el 31 de desembre de 2025. En 
aquesta convocatòria s’havien de presentar els perfils d’aquestes places. Per tant, 
la UAB, de la mateixa manera que la resta d’universitats, ha optat per presentar 
els investigadors Ramón y Cajal i els Beatriz de Galindo que acaben el 2025 i 
alguns  que acaben a inicis de 2026, i agregats i lectors que han de prendre 
possessió durant aquest termini i que tenen una trajectòria postdoctoral. 

VII. S’estan resolent els Seed Programmes de l’ECIU. Ha estat una tasca complicada 
perquè cada universitat participant havia de decidir el finançament que hi 
destinava com a màxim i quina distribució feia entre projectes per a fer xarxa i 
projectes de recerca. 

VIII. S’ha ampliat el termini per resoldre les sol·licituds corresponents a la segona 
convocatòria dels trams de recerca d’AQU per períodes que hagin finalitzat com a 
màxim el 31 de desembre de 2023.  

IX. S’han concedit 12 ajuts ICREA, bastant repartits entre els àmbits. Felicita a tots 
els professors.  

X. Habitualment la convocatòria ICREA sènior s’obre el mes de març. L’any passat 
es van presentar excessives sol·licituds, entre 40 i 50, de les 20 que se’n 
concedien a tot el sistema català. Aquest any, per evitar això, es posarà un termini 
intern el dia 17 de febrer de 2025 on es demanarà un petit resum. 

XI. Ajuts FPI: la resolució es farà aquesta setmana, per iniciar el dia 1 de febrer. 

XII. FI: estan en avaluació. S’han demanat als candidats els documents addicionals 
que mancaven.  

 
A continuació, la vicerectora explica que ha arribat la certificació del SGIQ de l’Escola 
de Doctorat. Són molt bones notícies. A nivell espanyol només estan acreditades la 
Universitat Pompeu Fabra, la Universitat Politècnica de Catalunya i la UAB. Això implica 
que es tindrà un centre acreditat i els programes de doctorat no s’hauran d’acreditar 
durant 6 anys. Així mateix, es presenta un nou programa de doctorat en infermeria: 
doctorat en Infermeria, Vulnerabilitats i Salut.  

 

També informa que aviat s’obrirà el concurs Tesi en 4 Minuts.  

 

En relació als temes de doctorat, la vicerectora exposa 2 temes controvertits. El primer 
tema és si el temps d’avaluació de la tesi pels 2 avaluadors externs entra o no dins del 
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període de permanència. La interpretació que fan les universitats espanyoles està 
dividida entre les que consideren que aquest període és dins del període de 
permanència i les que consideren que no. Pel que fa a les universitats catalanes, totes 
excepte la Universitat de Barcelona i la Universitat Ramon Llull interpreten que els dos 
mesos entren dins del període de permanència. El segon tema és el finançament dels 
informes dels avaluadors externs, criteri que es vol homogeneïtzar en el sistema català. 

 

Tot seguit, explica que va tenir lloc la Festa des Amics de la UAB, durant la qual es van 
lliurar un seguit de premis: es va atorgar el premi Amic dels Amics a Elena Galea a títol 
pòstum, investigadora de l'Institut de Neurociències de la UAB, per la gran trajectòria en 
la recerca científica; a Salvador Barberà, professor honorari del Departament 
d'Economia i Història Econòmica de la UAB, destacable pel seu compromís amb els 
valors humanístics; a Maite Martín, professora de fisiologia i exdegana de la Facultat de 
Veterinària de la UAB, per la seva recerca en l'àrea de la salut i la promoció del concepte 
one health (una sola salut), i a Mònica Terribas se li va concedir el premi per la seva 
contribució al món del periodisme i la comunicació. Pel que fa al premi col·lectiu, es va 
atorga al Futbol Club Barcelona, i el premi Amic de les Biblioteques, atorgat pel Servei 
de Biblioteques de la UAB, va ser per a l'Institut d'Història de la Ciència. 

 

A continuació, informa que van convidar la UAB a la conferència sobre Horizon Europe, 
que va tenir lloc el 28 de novembre de 2024, perquè és la universitat amb més èxit en 
projectes europeus.  

 

També explica que el dia 2 desembre es va inaugurar el nou edifici del Vall d’Hebron 
Institut de Recerca amb un acte multitudinari al qual van assistir diverses autoritats.  

 

Tot seguit, la vicerectora informa sobre l’acte de celebració dels 25 anys del CreSA- 
IRTA- UAB.  

 

Finalment, s’obre un torn de paraules.  

 

Es pregunta sobre la convocatòria ESTAB. Es pregunta si es pot tenir accés al llistat de 
perfils d’investigadors que han presentat. La vicerectora de Recerca explica que les 
sol·licituds s’han relacionat amb contractes que estan compromesos pel 2025, 
independentment que a la Universitat se li atorguin els ajuts ESTAB, ja que la 
convocatòria demana perfils de places a estabilitzar l’any 2025. Aquestes places es 
destinaran a estabilitzar figures com RyC i BG, però també agregats i lectors que tenen 
historial de places d’investigador prèvies. De totes maneres, la vicerectora detalla la 
llista de perfils.  

 

Es demana informació sobre la nova convocatòria de l’AGAUR. El vicegerent de 
Recerca explica que és una convocatòria cofinançada en què s’atorguen 20.000 euros 
per projecte i va destinada a projectes per desplegar reptes relacionats amb els 
17 objectius de desenvolupament sostenible (ODS), amb el tret diferencial que es poden 
incloure treballs amb estudiants.  

 

Per últim, es pregunta sobre la selecció dels ajuts Serra Hunter sènior 2024. La 
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vicerectora de Recerca respon que és una convocatòria que es va tractar directament 
des del vicerectorat de Personal Acadèmic, al qual se li demanarà més informació. Tot 
i així, informa que es va fer una petició als departaments que havien de treure places 
per veure si hi havia algun departament interessat en una plaça de les característiques 
d’aquest tipus de contractes (personal estranger, etc.). Informa que hi va haver només 
3 peticions, que era el nombre de contractes que es donaven, o sigui que no es va haver 
de fer selecció.  Es pregunta que, si com que hi ha un límit d’hores de docència en 
aquests contractes, haurien d’anar a departaments en superàvit. Es respon que es 
consultarà i es donarà resposta.  

 

3. Informar favorablement/Aprovació, si escau, d'adscripcions i desadscripcions 
d'investigadors/es a instituts i/o centres de recerca 
 
La presidenta informa sobre la proposta de modificació d’adscripció d’activitat 
investigadora de personal acadèmic a centres específics de recerca (CER) i instituts de 
recerca propis d’acord amb l’annex núm. 1.   

 

Per assentiment, la Comissió de Recerca, Transferència i Innovació de la UAB 
acorda el següent: 

 

PRIMER.- Informar favorablement l’adscripció de l’activitat de recerca dels 
investigadors als instituts i centres d’estudis i de recerca en els termes de l’Annex 
núm. 1. 

 

SEGON.- Elevar aquest acord a la vicerectora de Recerca perquè exerceixi les 
seves competències. 

 

TERCER. Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 
 
4. Informar favorablement, si escau, del reconeixement d’activitats de recerca 
 
La presidenta informa sobre les sol·licituds de reconeixement d’activitats de recerca, 
relacionades a l’annex núm. 2, així com de l’acord pres per la comissió ad hoc en relació 
amb les sol·licituds presentades, el qual s’eleva a la Comissió de Recerca, Transferència 
i Innovació en qualitat de proposta d’informe favorable (annex núm. 3).   

 

 

Per assentiment, la Comissió de Recerca, Transferència i Innovació de la UAB 
acorda el següent: 

   

PRIMER.- Informar favorablement sobre el reconeixement d’activitats de recerca 
a la següent persona, en els termes establerts als articles 5 i 6 de la normativa de 
la UAB sobre reconeixement d’activitats de recerca a l’empara de l’article 21.1 de 
la Llei 24/2015, de 24 de juliol, de patents:    

   

Yolanda SACO RODRÍGUEZ 
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SEGON.- Elevar aquests acords al rector perquè exerceixi les seves funcions  

  

TERCER.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i de Transferència, Innovació 
i Emprenedoria l'execució i el seguiment d’aquests acords.    

   

QUART.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca per tal que porti 
a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 

  
5. Aprovació, si escau, de la supressió del laboratori de prestació de serveis LREC. 
 
La presidenta explica que la persona responsable dels laboratoris de prestació de 
serveis va presentar la proposta de supressió del laboratori de prestació de serveis  
Laboratori de Referència d’Enzimologia Clínica (LREC) a causa de la jubilació de la seva 
directora. 

 

Per assentiment, la Comissió de Recerca, Transferència i Innovació de la UAB 
acorda el següent: 

 

PRIMER.- Aprovar, per delegació del Consell de Govern, la supressió del LPS 
Laboratori de Referència d’Enzimologia Clínica (LREC).  

 

SEGON.- Encarregar a les vicerectores de Recerca i d’Innovació, Transferència i 
Emprenedoria, l'execució i el seguiment d’aquests acords.  

 

TERCER.- Comunicar els presents acords al vicegerent de Recerca, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per a fer-los efectius. 

   
 
6. Assumptes de tràmit 
 
No n’hi ha. 

 
7.Torn obert de paraules 
 
La presidenta obre un torn de paraules. El director del Departament d’Enginyeria 
Química, Biològica i Ambiental consulta quan tocaria la renovació d’aquesta comissió. 
Es respon que el mandat dels membres del Consell de Govern, així com els de les seves 
comissions delegades van lligats a l'elecció del nou Claustre. En la primera sessió del 
Claustre constituent s'elegeixen els membres del Claustre que van a Consell de Govern 
i la primera sessió del Consell de Govern amb aquests nous membres es considera que 
és l'inici del mandat. Després d'aquesta primera sessió del nou mandat és quan el mateix 
Consell de Govern elegeix els nous membres de les comissions. Es pregunta si hi ha 
data prevista pel nou Claustre i es respon que no, però que és probable que es convoqui 
un cop tinguem els nous Estatuts aprovats per la Generalitat. 
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També pregunta sobre els tribunals dels lectors, en concret, si hi ha algun problema 
perquè el secretari del tribunal sigui membre del mateix SGR que algun dels candidats. 
La vicerectora d’Innovació, Transferència i Emprenedoria respon que faran la consulta 
al vicerector de Personal Acadèmic.  

  

 

 

 

A les 10.35 h la presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta 
acta. 

 
 
La secretària 
 
 

  
Vist i plau 
La presidenta 

 


